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 Tid Tisdagen den 5 februari 2013 kl 17.00- 18.25 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 5 februari 2012 

 
 

 

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  

Närvarande  
 

Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande  

Jakop Dalunde (MP) vice ordförande 

Peter Jönsson (M) 

Mikael Eskman (M) 

Olof Hermansson Wallentin (FP) 

Elisabeth Svensson (C) 

Bengt Sandberg (S) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Nicklas Nilsson (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Sebastian Wiklund (V) §§ 1-13 

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Petter Krönmark (M)  för Anna Cederschiöld (M) 

Johan Möller (M) för Sonny Österman (M)  

Maria Öhman (V)  för Sebastian Wiklund (V) §§ 14 – 22 

 

Ersättare: 

Tom Hedrup (M) 

Katja Hessle (M) 

Dani Amso (M) 

Karin Callerud Blomstrand (M) 

André Nilsson (Fp) 

Martin Engman (S)  

Karin Falk (S) 

Emilia Bjuggren (S) §§ 1-10 

Daniel Almgren (MP) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) §§ 1-13 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Karin Dyne Wernberg, Anita Granlund, Jonas 

Nilsson, Gunnar Kempe, Christine Oljelund, Eva Olofsson, Jenny Rydåker, Anna 

Wahlström.  Borgarrådssekreteraren Jonas Uebel, biträdande borgarrådssekreterare 

Erica Närlinge.  Personalföreträdarna Birgitta Andersson och Reza Etemad.  



  

 

 
 § 13 

Verksamhetsberättelse och bokslut 2012 
Dnr 1.3-061/2013 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1  Fastighetsnämnden beslutar att godkänna förslaget till verksamhetsberättelse 

 2012.  

 

2 Fastighetsnämnden godkänner kontorets förslag till budgetjustering på 

 uppjusterad kreditivränta med 1,9 mnkr. 

 

3  Fastighetsnämnden godkänner kontorets förslag till utrangering och 

 nedskrivning av anläggningsvärden motsvarande 19,8 mnkr. 

 

4 Fastighetsnämnden beslutar att överlämna verksamhetsberättelse 2012 till 

 kommunfullmäktige. 

 

5 Fastighetsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat.  

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 22 januari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar enligt 

fastighetskontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

 Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) enligt 

 följande: 

 

 Miljöpartiets vision är ett modernt, mänskligt och miljömässigt Stockholm och 

 vi vill att fastighetsnämnden ska vara en del i det arbetet. Kontoret ska bistå 

 Stockholm med moderna fastigheter som människor vill arbeta, leva och verka i 

 under långsiktigt hållbara förutsättningar. 

 

 Det är viktigt att staden föregår med gott exempel, oavsett om det gäller 

 tillgänglighet, arbetsmiljö eller energieffektivitet. Staden ska vara drivande i en 

 omställningsprocess. 

 

 Miljöpartiet menar att det fortfarande finns arbete kvar att göra innan dessa mål 

 är uppnådda. Exempelvis, när det gäller energibesparande åtgärder behöver 

 arbetet intensifieras. Även om flera viktiga projekt nu är igång är det fortfarande 

 så att det saknas ett tydligt politiskt mandat för de prioriteringar som behövs för 

 att uppnå redan lågt satta mål. Efter lång tid av förseningar och försummelse på 

 energiområdet krävs nya direktiv med betydligt högre ambitioner och ett 



  

 politiskt ledarskap i miljöfrågorna. 

 

 Miljöpartiet vill att vi slutar skjuta problemen framför oss och gör en kraftfull 

 satsning på energieffektivisering, då detta inte bara är bra för miljön – utan också 

 på sikt sparar skattemedel till Stockholmarnas gagn. Det finns också goda 

 möjligheter att driva marknaden och skapa nya gröna företag och arbetstillfällen. 

 Även när det gäller underhållsarbetet visar verksamhetsberättelsen att det 

 skulle behövas en mer långsiktig politisk styrning för att uppnå ett mer hållbart 

 förvaltande, både ekonomiskt och ekologiskt. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Bengt Sandberg m.fl. (S) enligt följande: 

 

 Fastighetsnämndens verksamhet har under 2012 präglats av en kortsiktig 

 fastighetspolitik med låga ambitioner. Genom en aktiv fastighetspolitik skulle 

 Stockholm stad kunna se till att det finns tillräckligt med bostäder av hög 

 standard i alla delar av Stockholm utan också gynna vår näringspolitik, vårt 

 kulturliv och hälsan hos stadens invånare. Genom energieffektiviseringar av 

 stadens fastigheter och genom att ha höga miljökrav för nybyggnation kan 

 staden gå före i utvecklandet av Stockholm till en grön och hållbar stad. Med en 

 sådan linje i fastighetspolitiken skulle vi kunna bidra till en stad som står stark 

 inte bara idag utan i framtiden. Vi kan konstatera att de viktiga perspektiven inte 

 är vägledande för stadens fastighetsinnehav idag. Istället präglas stadens 

 fastighetsinnehav av bristande underhåll och försäljningar av dåligt underhållna 

 fastigheter. Vi beklagar den kortsiktiga politik som präglar fastighetsnämnden 

 och Stockholm stad idag. Att inte ha en hög nivå på underhållet av stadens 

 fastigheter, utan istället spara in på detta, leder till att det blir dyrare på sikt och 

 är inte ett tecken på god förvaltning.  

 

 Vi vill ha en långsiktigt hållbar politik som värnar och utvecklar stockholmarnas 

 gemensamma egendomar – via stadens innehav av till exempel fastigheter – 

 istället för att avveckla dem. Vi vill se en politik som gynnar stockholmarna och 

 Stockholm. Det kan ibland betyda att fastigheter bör säljas och i andra fall att de 

 bör köpas, och det betyder inte minst att staden ska vara en långsiktig och god 

 förvaltare av de fastigheter staden äger och ansvarar för. Stadens 

 fastighetsinnehav är en resurs, en resurs vi kan använda för att skapa möjligheter 

 för ett levande småföretagande, för ett rikt kulturliv och för stockholmarnas 

 idrottande. 

 

 Vi kan konstatera att den budget som den borgerliga majoriteten fattat beslut om 

 i kommunfullmäktige saknar de ambitioner för fastighetspolitik som vi 

 socialdemokrater velat se och med att en socialdemokratisk budget för 

 Stockholm hade fastighetsnämnden getts andra förutsättningar, förutsättningar 

 att utveckla istället för att avveckla. Med en socialdemokratisk budget hade 

 fastighetsnämnden varit en aktiv part i ett Stockholm med jobb, tillväxt och 

 kunskap i fokus. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Sebastian Wiklund (V) enligt följande: 

 Vi ser att kontoret har gjort ett bra jobb efter de förutsättningar man har haft. 

 Dessvärre är de politiska mål man satt upp allt för lågt ställda. Ett av de mål man 

 satt upp men inte uppfyller är att minska antalet felavhjälpta hinder. Det hänger 

 samman med att det finns ett större renoveringsbehov än vad det finns 

 renoveringsbudget. Så länge det är på det viset så kommer man inte att komma 

 ned i antalet felavhjälpta hinder. Det är skandal att borgarna lämnar efter sig en 



  

 renoveringsskuld till framtiden.  

 

 Hade Vänsterpartiet haft makten hade vi utvecklat stadens strategiska ägande för 

 att skapa den stad som vi vill leva i. Vi behöver ett ägande för att stimulera det 

 demokratiska deltagandet. Detta gör vi genom att ta fram möteslokaler inom 

 varje stadsdel och på så sätt ge mötesfriheten de grundförutsättningar som den 

 behöver. Dessa lokaler ska vara tillgängliga och möjliga att ha samråd i.  

 

 Fastighetsnämnden bör även inventera de fastigheter man har för att försäkra sig 

 om att de fastigheter som är ämnade för kultur också används på detta sätt. De 

 kulturhistoriska fastigheter som staden förvaltar ska rustas upp och fyllas med 

 innehåll som gör att en så bred allmänhet som möjligt kan disponera och besöka 

 lokalerna.  

 

 Det fastighetsbestånd vi har ska energieffektiviseras och klimatanpassas enligt 

 våra övergripande mål, stadens ambition bör vara att leda den utvecklingen. 

 Genom vårt ägande ska vi möjliggöra för sport och fritidsverksamheter i 

 Stockholm och investera i idrottsplaner, idrottshallar och de offentlig ägda 

 inomhus- och utomhusbaden.  

 

 Vi ska också behålla industrimark och köpa och bli aktiva fastighetsägare, om 

 det behövs, för att stimulera fler arbetstillfällen där dessa är få. Dessutom ska 

 fastighetskontoret verka för att stadens arbetsplatser flyttar utanför tullarna. 

 Vänsterpartiet kräver stopp för all utförsäljning av mark utanför staden tills dess 

 att man utrett stadens strategiska intresse av ägandet. Att sälja av ideologiska 

 anledningar är inte seriöst. Staden ska ha en plan med allt sitt ägande. Stadens 

 fastigheter som hyrs ut till staden själv, till kulturliv eller föreningsliv ska styras 

 av självkostnadsprinciper eller subventioneras när detta är motiverat. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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